
 
 
 

PROTOKÓŁ NR XI/2007 
 

z posiedzenia Rady Miejskiej w Kobylinie w dniu 31 sierpnia 2007 roku 
 
 
 
 
XI sesja Rady Miejskiej w Kobylinie została zwołana na dzień 31 sierpnia o godzinie  18.00 w sali 
Klubu Seniora w Kobylinie. 
W sesji uczestniczyło 12 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu), 
zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu) oraz Burmistrz 
Kobylina – Bernard Jasiński, Sekretarz Gminy – Mirosław Sikora i Skarbnik Gminy – Jolanta Nowak 
oraz dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg – Krzysztof Jelinowski. 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski. 
 
 
 
Ad 1  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski, który 
powitał wszystkich zebranych i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Następnie zaproponował dokonanie 
następujących zmian w stosunku do porządku obrad przesłanego wraz z zaproszeniem na sesję,             
a mianowicie : rozszerzenie porządku obrad w punkcie 9 o podpunkt c) – podjęcie uchwały w sprawie 
pomocy finansowej dla Powiatu Krotoszyńskiego w 2007 roku i rozpatrzenie podpunktu c) jako 
podpunktu d).    
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła zmiany w porządku obrad – 12 za. 
 
 
 
Porządek obrad : 
1. Otwarcie sesji.  
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Zapytania, wnioski i interpelacje. 
4. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej.  
5. Informacja o wykonaniu budżetu gminy Kobylin za I półrocze 2007 roku. 
6. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowych do rozpoczęcia roku szkolnego. 
7. Informacja Komendanta Miejsko – Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych o stanie 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie gminy.   
8. Informacja Kierownika Posterunku Policji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na 

terenie gminy. 
9. Podjęcie uchwał : 

a) w sprawie : nadania nazw ulicom w Kobylinie, 
b) w sprawie : powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników, 
c) w sprawie : pomocy finansowej dla Powiatu Krotoszyńskiego w 2007 roku, 
d) w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2007.  

10. Wolne głosy i wnioski.  
11. Zakończenie. 
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Ad 2 
P. CHLEBOWSKI poinformował, że zapoznał się z protokółem z poprzedniej sesji i nie wnosi do jego 
treści żadnych uwag. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokółu. Ponieważ nikt uwag nie 
zgłosił, zaproponował przyjęcie protokółu bez jego odczytania. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji - 12 za.  
 
 
Ad 3 
W punkcie tym nikt głosu nie zabrał. 
 
 
Ad 4 
P. Chlebowski zauważył, że radni otrzymali informację Burmistrza o działalności międzysesyjnej, 
stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokółu.  Zapytał, czy są pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła informacje – 12 za.  
 
 
Ad 5 
P. CHLEBOWSKI zwrócił uwagę, że radni omawiali informację o wykonaniu budżetu gminy Kobylin 
za I półrocze 2007 roku, stanowiącą załącznik nr 4 do niniejszego budżetu. Zapytał, czy są pytania. 
Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii 
komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała informację – 5 za. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła informację – 12 za.  
 
 
Ad 6 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że radni podczas posiedzeń komisji omawiali informację                         
o przygotowaniu placówek oświatowych do rozpoczęcia roku szkolnego, stanowiącą załącznik nr 5 do 
niniejszego protokółu. Poinformował, że Komisja Spraw Społecznych wizytowała wszystkie placówki 
oświatowe w Gminie i nie zgłosiła większych uwag. Wszystkie placówki są gotowe do rozpoczęcia 
roku szkolnego. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił przewodniczących 
komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała informację – 5 za. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła informację – 12 za.  
 
 
Ad 7 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że radni omawiali informację Komendanta Miejsko – Gminnego 
Ochotniczych Straży Pożarnych o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie gminy, 
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stanowiącą załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie 
zgłosił, poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała informację – 5 za. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła informację – 12 za.  
   
 
Ad 8 
P. CHLEBOWSKI stwierdził, że radni omawiali informację Kierownika Posterunku Policji o stanie 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy, stanowiącą załącznik nr 7 do niniejszego 
protokółu. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił przewodniczących 
komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
informację – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała informację – 5 za. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła informację – 12 za.  
 
 
Ad 9 
a) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały w sprawie : nadania nazw ulicom w Kobylinie, 
został omówiony podczas posiedzeń komisji stałych. Zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie 
zgłosił, poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5 za. 
 

UCHWAŁA NR XI/65/07 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 31 sierpnia 2007 roku 

w sprawie : nadania nazw ulicom w Kobylinie, 
 
została przyjęta jednogłośnie – 12 za i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu.  
 
b) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały w sprawie : powołania zespołu opiniującego 
kandydatów na ławników, został omówiony podczas posiedzeń komisji stałych. Zapytał, czy są 
pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie 
opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za.  
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A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5 za. 
 

UCHWAŁA NR XI/66/07 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 31 sierpnia 2007 roku 

w sprawie : powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników, 
 
została przyjęta jednogłośnie – 12 za i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu.  
 
c) 
BURMISTRZ zwrócił uwagę, że projekt uchwały w sprawie : pomocy finansowej dla Powiatu 
Krotoszyńskiego w 2007 roku, został omówiony podczas posiedzeń komisji stałych. Przypomniał, że 
zobowiązał się zapytać Komendanta Państwowej Straży Pożarnej o deklarację innych gmin w zakresie 
pomocy. Uzyskał informację, że wszystkie gminy Powiatu zadeklarowały się udzielić finansowej 
pomocy na cel podany we wniosku.   
P. CHLEBOWSKI zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5 za. 
 

UCHWAŁA NR XI/67/07 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 31 sierpnia 2007 roku 

w sprawie : pomocy finansowej dla Powiatu Krotoszyńskiego w 2007 roku, 
 
została przyjęta jednogłośnie – 12 za i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu.  
 
d) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 
2007, był omawiany podczas posiedzeń komisji. 
SKARBNIK przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały stanowiące załącznik nr 11 do 
niniejszego protokółu. Zwróciła uwagę, że oprócz omawianych wstępnie na posiedzeniach komisji 
autopoprawek, Burmistrz proponuje dwie zmiany, które były już sygnalizowane - pozostawienie          
w budżecie środków na przebudowę sali gimnastycznej w Smolicach w kwocie 89 tys. zł oraz 
zaplanowanie 53 tys. zł na skanalizowanie odcinka urządzeń melioracji szczegółowych                        
w Starymgrodzie. 
R. CIESIÓŁKA zapytał o wynik rozmowy z proboszczem parafii w Smolicach, która miała się odbyć 
wczoraj. 
BURMISTRZ podkreślił, że rozmawiał z księdzem proboszczem i podpisał umowę na dzierżawę 
pomieszczeń, które mają zostać przeznaczone do adaptacji. Ustalił także zakres remontów. We 
wszystkich punktach dotyczących remontu byli z księdzem proboszczem zgodni. Umowa wymaga 
jeszcze zatwierdzenia przez kurię. W przyszłym tygodniu proboszcz pojedzie w tej sprawie do 
Poznania. Nie powinno być żadnych problemów, ponieważ kuria już opiniowała tę wersję umowy. 
Kiedy zatwierdzony zostanie zakres i harmonogram prac, wystąpi do Starosty o wydanie pozwolenia 
na budowę, po czym zostanie ogłoszony przetarg za wykonanie prac. 
A.JARUS zapytał na jakich warunkach została zawarta umowa dzierżawna i czy te warunki odbiegają 
od dotychczasowych. 
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BURMISTRZ powiedział, ze był jeden sporny zapis dotyczący pełnego zabezpieczenia naszych 
nakładów w przypadku rozwiązania umowy najmu. Umowę zawarł na czas nieokreślony, gdzie termin 
wypowiedzenia wyznaczono na 6 miesięcy. Zgodnie z Kodeksem Cywilnym możemy dochodzić 
swoich praw w przypadku rozwiązania umowy. Wierzy jednak w to, że będziemy użytkować ten 
obiekt jeszcze kilkadziesiąt lat i nie będzie żadnych problemów. 
P. CHLEBOWSKI poddał pod głosowanie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany 
budżetu gminy Kobylin na rok 2007.  
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła wszystkie autopoprawki, głosując każdą proponowaną 
zmianę osobno – 12 za. 
 
P. CHLEBOWSKI  poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji. 
R. CIESIÓŁKA poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały – 4 za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5 za. 
 

UCHWAŁA NR XI/68/07 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 31 sierpnia 2007 roku 

w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2007, 
 
została przyjęta jednogłośnie – 12 za i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu.  
 
 
Ad 10 
B. TRYNKA zapytała o zaawansowanie prac dotyczących wyznaczenia przejścia dla pieszych oraz 
przystanku autobusowego na ul. Krotoszyńskiej przy ul. Polnej. Widziała, że został już zasypany rów, 
jakie prace zostaną podjęte później ?  
P. CHLEBOWSKI zauważył, że na drodze powiatowej ze Srok do Kobylina po prawej stronie między 
Srokami a drogą do Zalesia Małego są dwie duże wyrwy. Kiedy popada deszcz nie widać ich. 
Poprosił, żeby wyrwy te zasypano i ubito. Na innych drogach były zbierane pobocza, tutaj brakuje 
tego pobocza – asfalt jest niżej. Drogą jeździ ciężki sprzęt, który wybija asfalt z pasa jezdnego. Od 
ciężkich samochodów na drodze robią się garby, m.in. w Kobylinie na drodze krajowej przy wyjeździe 
z parkingu przed małą szkołą na ul. Krotoszyńskiej.  
M. KUCHARCZYK zwróciła uwagę, że nic nie wie z dzisiejszej sesji. Radni wszystko omówili na 
komisjach i nie było żadnych dyskusji. Może dla sołtysów przygotowywanoby ksera niektórych 
informacji np. o szkołach. Sołtysi nie wiedzą co dzisiaj uchwalono. 
P. CHLEBOWSKI powiedział, że radni otrzymali pisemną informację na temat przygotowania 
placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. Oprócz tego członkowie Komisji Spraw 
Społecznych wizytowali wszystkie szkoły i przedszkola. Radni przyjęli informację, ponieważ 
placówki są w dobrym stanie i zostały przygotowane do nowego roku szkolnego. Zgłaszano uwagi        
i niektóre z nich zostały uwzględnione w uchwale w sprawie zmiany budżetu gminy Kobylin. 
Potrzebna jest wymiana okien w Zasadniczej Szkole Zawodowej i malowanie sal lekcyjnych w 
Gimnazjum.  
M. KUCHARCZYK zapytała o dofinansowanie zakupu mundurków szkolnych. Poza tym na drodze 
powiatowej w Rębiechowie jest duża dziura w nawierzchni asfaltowej. Przypomniała także o potrzebie 
budowy drogi przez wieś. 
M. DYMARSKI stwierdził, że wreszcie zostały ścięte pobocza na odcinku drogi Starygród – 
Kuklinów. Przypomniał, że zgłaszał także potrzebę wycięcia krzewów na drodze Starygród – Benice    
i zainstalowania barierki przy Szkole Podstawowej w Kuklinowie. Przedstawił apel mieszkańców 
Kuklinowa i Staregogrodu, aby przekazano im prawo użytkowania alei jabłoniowej. Od kilku lat 
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jabłka zbiera jeden i ten sam człowiek. Poinformował, że zamulony w 60 % jest przepust drogowy      
w centrum Staregogrodu.  
J. RATAJCZAK zapytał, kiedy będą wymieniane tablice informacyjne w sołectwach. Dziś nie mógł 
otworzyć już gabloty w Smolicach. 
K. JELINOWSKI podkreślił, że na ostatniej sesji na której był obecny, mówiono o realizacji pewnych 
zadań. W Zalesiu Małym inwestycja została zakończona, ścinkę poboczy zrealizowano, przepust         
w Łagiewnikach został wykonany. W trakcie jest sprawa dotycząca przejścia dla pieszych                    
w Kuklinowie.  
Nie zrealizowano zadania związanego z ul. Berdychowską w Kobylinie. Na terenie Powiatowego 
Zarządu Dróg jest gromadzony frez z nawierzchni asfaltowych, którym planuje utwardzić drogę. Ale 
na razie czeka na zgodę z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, że może zagospodarować 
ten materiał. Kiedy otrzyma pisemną zgodę, droga zostanie utwardzona..  
Jest też przygotowana barierka do zainstalowania przy Szkole Podstawowej w Kuklinowie. Zostanie 
ona zamontowana na początku przyszłego tygodnia. 
Jeśli chodzi o aleję jabłoniową, to należy oficjalnie wystąpić z wnioskiem do Powiatowego Zarządu 
Dróg w sprawie dzierżawy. PZD wydzierżawia aleje, pobierając za to opłaty. Nie pamięta, czy obecnie 
jest dzierżawca alei w Starymgrodzie.  
Nowym tematem jest dla niego przeczyszczenie przepustu w Starymgrodzie. Taka informacja do niego 
nie dotarła. Pojedzie na miejsce i sprawdzi przepust.  
Prace związane z obcięciem krzewów są wykonywane przeważnie w okresie jesienno – zimowym. 
Teraz trwają inne prace. Krzewy będą obcinane kiedy będzie mniej bieżących spraw związanych          
z utrzymaniem dróg.  
Odpowiedział s.Kucharczyk, że w dniu 14 sierpnia br. Rada Powiatu podjęła uchwałę intencyjną         
w zakresie zabezpieczenia środków finansowych na zadania, które byłyby dofinansowane ze środków 
unijnych. Wykaz zadań m.in. obejmuje inwestycje planowane w Rębiechowie, Rzemiechowie i na     
ul. Berdychowskiej w Kobylinie.  
Droga w Srokach będzie remontowana masą na zimno 
J. PATRYAS zapytał o wykoszenie poboczy. 
K. JELINOWSKI stwierdził, że w najbliższym czasie kosiarka będzie pracowała na drogach w Gminie 
Kobylin. W pierwszej kolejności wykaszane są ciągi kolejowe, potem skrzyżowania a następnie drogi.           
BURMISTRZ zauważył, że temat przejścia dla pieszych przez ul. Krotoszyńską, jest już realizowany 
od kilku lat. Ponieważ dotyczy to drogi krajowej, jest z tym związana pewna procedura, która pozwoli 
na zwalnianie ruchu pojazdów. Mieszkańcy domagają się nie tylko przejścia dla pieszych, ale także 
zatoki autobusowej. Temat potraktowano kompleksowo. Do Urzędu Miejskiego dotarło pismo 
opisujące całą procedurę związaną z wyznaczeniem przejścia dla pieszych i przystanku autobusowego 
z wiatą. Na ten temat rozmawiał z Kierownikiem Rejonu Dróg w Lesznie – Rajmundem 
Jakuszkowiakiem. Do Gminy zostanie skierowana prośba o współfinansowanie zasypania odcinka 
rowu. Zwrócił uwagę, że w tej części miasta nie ma przystanku autobusowego. Kiedy będą znane 
kolejne szczegóły, poinformuje o nich mieszkańców. Pisemną odpowiedź Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad dotyczącą procedury wyznaczenia przejścia dla pieszych, przekaże radnym. 
Podczas spotkania z sołtysami uzgodniono, że nie będą otrzymywać informacji przygotowywanych na 
sesje, tylko czasopisma Kobylin. Sołtysi nie chcieli otrzymywać tych wszystkich informacji, dlatego 
nie przysyłamy im kompletu materiałów przygotowywanych dla radnych. Jeżeli będą chcieli 
otrzymywać te materiały, to nie ma problemu – dostarczymy wszystkie materiały będące przedmiotem 
obrad sesji. 
SEKRETARZ podkreślił, że ustalono z prezesem firmy w której były zakupione gabloty 
ogłoszeniowe, że zostaną one naprawione do końca wakacji. W ubiegłym tygodniu dzwonił w tej 
sprawie do firmy ale uzyskał odpowiedź iż prezes jest na urlopie. Mamy pisemną obietnicę w tej 
sprawie. Będzie jeszcze dzwonił do prezesa. Kiedy otrzyma informację, że firma przystępuje do 
realizacji prac, poinformuje     o tym sołtysów. 
Jeśli chodzi o dopłaty do zakupu mundurków, to na razie wprowadzono do budżetu pierwszą transzę. 
Wnioski o dofinansowanie zakupu mundurków i podręczników składano do końca lipca, później 
przedłużono termin do 31 sierpnia br. Wnioski te były składane w szkołach, które następnie 
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przekazywały do Urzędu Miejskiego informacje o ilości rozpatrzonych pozytywnie wniosków. 
Zbiorcze informacje Urząd przekazywał do Kuratorium Oświaty.  
W. STYBURSKI przypomniał dyr. Jelinowskiemu, że na ostatniej sesji zgłaszał sprawę chodnika        
w Kuklinowie przy drodze krajowej. Zapytał, czy podjęto jakieś czynności w tej sprawie. Samochody 
jeżdżą bardzo szybko, zwłaszcza na zakręcie. Podejrzewa, że wyznaczenie przejścia dla pieszych także 
wiąże się ze skomplikowaną procedurą..      .          
K. JELINOWSKI zauważył, że jest to droga krajowa. Obiecał przekazać ten temat Rejonowi Dróg        
w Lesznie.   
L. TORCZYŃSKI zwrócił uwagę, że w Wyganowie wzdłuż drogi krajowej nie ma chodników ani 
przejścia dla pieszych. Zapytał, jak mieszkańcy mają przechodzić na drugą stronę drogi.  
P. CHLEBOWSKI powiedział, że ponieważ chodzi o drogę krajową, realizacja tego tematu jest 
związana z odpowiednią procedurą. Należy w tej sprawie złożyć wniosek, ale procedura jest długa. 
L. TORCZYŃSKI stwierdził, że kierowcy jeżdżą bardzo szybko przez Wyganów. 
P. CHLEBOWSKI podkreślił, że można wprowadzić ograniczenie prędkości i poprosić policję by 
zwracała uwagę na ten odcinek. Rozmawiał z Kierownikiem Posterunku Policji na temat szybkości 
kierowców przejeżdżających przez poszczególne miejscowości w naszej Gminie. Kierowcy 
porozumiewają się przez radio, czy stoją patrole policyjne.  
Zauważył, że w Czeluścinie w miejscach gdzie dzieci wsiadają do autobusów szkolnych, stoją słupki   
z napisem „autobus szkolny”. To jest dobre rozwiązanie, by wskazać miejsca w których autobusy 
mogą się zatrzymywać.    
J. RATAJCZAK zwrócił uwagę dyr. Jelinowskiemu, że w Smolicach 60 % jarzębin jest w złym stanie. 
Należy zdecydować, co z tym zrobić, ponieważ teraz będzie budowany chodnik a większość jarzębin 
nadaje się do wycinki.  
P. CHLEBOWSKI powiedział, że jak będzie ładny chodnik, to te drzewa mogą szpecić. Chodzi o to, 
żeby rozwiązać ten temat przy okazji budowy chodnika. 
A.PACHOLSKI stwierdził, że w Wyganowie jest bardzo niebezpiecznie przy drodze krajowej, 
zwłaszcza na odcinku od p.Robakowskiego do skrzyżowania – nie ma tam nawet pobocza. 
BURMISTRZ podkreślił, że nie ulega wątpliwości, że chodnik w Wyganowie jest potrzebny. Będą 
potrzebne duże nakłady finansowe na realizację tego zadania. Przypomniał, że chodzi o drogę krajową.     
To jeden z tematów rozmów z Rajmundem Jakuszkowiakiem – Kierownikiem Rejonu Dróg                 
w Lesznie, który jest osobą kompetentną do przyjmowania propozycji robót. Jeśli GDDKiA 
zaakceptuje propozycje, to do Gminy trafi wniosek o partycypację w kosztach zadania. Dotychczas 
zawsze Gmina brała finansowy udział w realizacji zadania, ponieważ był to warunek wykonania prac. 
Przekaże radnym wyniki rozmowy z p.Jakuszkowiakiem.  
A.JARUS zwrócił się do dyr. Jelinowskiego, że obiecał iż będzie dokończony chodnik w Srokach, ale 
nie zakończono tego zadania. 
K. JELINOWSKI stwierdził, że jest to drobna praca, która zostanie zrealizowana.   
 
 
Ad 11 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 19.15. 
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